

「學生能盡展才能！」

YMCA of Hong Kong Christian College

“We empower students!”

二零一七至一八年度學年，是港青基信書院（基信書院）成立十五周年，亦是其豐收的一年。

學術方面，基信書院首次誕生英國國際普通中學教育文憑考試(IGCSE)狀元，考獲十一科A*及一科A的優秀成績，而在香港中學文憑試(DSE)考獲最佳成績的學生則有兩科「5*」、四科「5*」及一科「5」級。



Sabay Lynam, Garen Regalado, 招敬琛 Isaac Chiu, 楊芯如 Angel Yeung, Stefan Antonic

Garen Regalado

中五學生，在IGCSE考獲創校以來最優秀成績
F.5 student, made school history with his scores in IGCSE exams

「我很喜歡學習。對我而言，學習並非責任，而是放鬆情緒的方法。獲得好成績讓我感到自豪，更肯定自己的能力不止於此，充分發揮潛能。下一個目標是在高級程度會考拿下七個A，我同時開始進修大學的經濟學，為考入我的目標——劍橋大學做準備。」

“I like studying a lot. I don't feel obliged to study, it is actually a way to relax. Having achieved this good result make me proud. I am more certain that I can do more and actualise my potential. My next goal is to get 7As in the A-Level Examination, for now I will start studying university-level Economics to get a head start on preparing for being accepted by my dream University – Cambridge.”



Stefan Antonic

中六學生，男子足球隊隊長
F.6 student, Captain of Boys Football Team

「我們成就了創校以來從未做到的事。賽前我們不被看好，結果我們展示了如其他強隊同等的實力。過程中我們獲益良多。我的父親以前也是一名足球員，他告訴我：如果連我也不相信自己，沒有人會相信我。我們需要憑着信心去做。我的夢想是在精英賽中勝出。這是一個很大的夢想，但只要我們真的想做到，夢想就會成真。」

“We accomplished something we've never done before in school's history. We were seen as 'underdog' in the tournament, but we have proved that we can be at the same level as the other teams. We have learned a lot in the journey to where we are now. My father, who was also a football player, told me that if I don't believe in myself, then no one will. We need to have faith in everything we do. My dream is to win the All Hong Kong Jing Ying Tournament. It's a really big dream, but anything can happen if you really really want it to happen.”



Sabay Lynam

中四學生，女子欖球隊隊長
F.4 student, Captain of Girls Rugby Team

「我們勝利的要訣是隊友間的默契。四年以來我們一起打欖球，在球場內外都建立很好的連繫和深厚的友誼。平時我們也經常逛街、聊天。」

“The connection amongst teammates is the key to why we are able to stay strong. We have played rugby as a team for 4 years and built up excellent bond and strong friendship on and off the pitch, we hang out and spend time together a lot.”

招敬琛 Isaac Chiu

學生發展主任
Head of Student Development

「我們的學生普遍擁有很強的個性和自信心，但亦很謙虛。這是源於我們給予學生很多公開演說的機會，也賦予他們，負起傳承的責任，例如上星期的運動週會，由最佳運動員向四百名運動健兒分享體育精神。他們擁有很多潛能，我希望他們能充分發揮，實現夢想。」

“Most of our students possess strong individuality, in general they are full of confidence and yet, humble. I think it has to do with the many opportunities to practise their presentation skills on the stage; we also empower them to take on the responsibility of succession. For example, we arranged the best sportsman to address 400 sports athletes at the sports assembly last week, to share about sportsmanship and how a sportsman should behave. Our students have a lot of potentials, I hope they will stay focused, be bold and persistent in making their dreams come true.”

YMCA of Hong Kong Christian College (YHKCC) celebrated its 15th anniversary in the academic year 2017-18, which is also concluded as a year of flourishing.

On the academic side, a student made history by achieving A* in 11 subjects and one grade A in his IGCSE exams; another student also achieved 5** in 2 subjects, 5* in 4 subjects and a 5 in her DSE exams.

The school's achievements in sports are equally, if not more remarkable. The Football Team first made quarter final in the HKSSF All Hong Kong Jing Ying Football Tournament in the school's history; Boys Basketball Team secured HKSSF Basketball Competition (Tsuen Wan and Island District) Overall Champion; Girls Rugby Team was Champion in the HKSSF All Hong Kong Inter-school Rugby Sevens Competition; Girls Swimming Team won the Overall Champion in the HKSSF Inter-Schools Swimming Championship 4 years in a row (including 2018-19) and Boys Swimming Team also recaptured the Championship in the 2018-19.

楊芯如 Angel Yeung

校友，在校期間服務社區服務小組四年，現於東華學院修讀護理系
alumnus, had served in the Community Service Group for 4 years, currently studying Nursing at the Tung Wah College

「我很高興能夠幫助別人。或許是受到任職護士的母親所影響，在我眼中她活像女超人，我希望效法她。今個暑假我參加了奧比斯舉辦的蒙古救盲體驗團，體會到快樂原來可以很簡單，我們應該珍惜所有。我探訪了一名與我差不多年齡的白內障康復者，他的夢想是當燒焊工人，可惜手術後不能長期在高溫下工作而被迫放棄夢想。眼看他如此簡單的夢想也實現不了，今天我們能夠追求自己的夢想是何其幸運。」

“To feel that I am able to help is pleasant. My mother has a lot of influence on me, she is a nurse and I see her as a superwoman, and I want to be like her. I joined Orbis' See-N-Feel tour to Mongolia this summer and one take away is, I understand that being happy is very simple and we should always treasure what we have. During the trip, I visited a patient of similar age as me. He wanted to be a welding worker all along; however, because of an eye surgery, he is not able to work under high temperature. Seeing him not able to pursue such a humble wish, I've come to realise how lucky I am living an abundant life which allows me to pursue my dream.”

